



Use the Present simple with when/before/after

Section 1

شرح القاعدة الأساسية

The **present simple** tense is used for actions that happen regularly, general truths, or habits. It is used with words like **when**, **before**, and **after** to describe actions in a sequence or at specific times.

الزمن الحاضر البسيط يُستخدم للأفعال التي تحدث بشكل منتظم، الحقائق العامة، أو العادات. ويُستخدم مع كلمات مثل **after**, **before**, **when** لوصف الأحداث التي تحدث في تسلسل معين أو في أوقات محددة.

The Rule:

We use the **Present Simple Tense in both clauses**: the main clause and the clause that follows **before**, **when**, **after**.

الجملة الرئيسية والجملة التي تلي قبل، نستخدم زمن المضارع البسيط في الجملتين: القاعدة عندما، بعد.

The Structure:

Routine Action (Present Simple verb) + ***before / when / after*** + Another Routine Action (Present Simple verb)

التركيب

حدث روتيني (فعل مضارع بسيط) + حدث روتيني آخر (فعل مضارع بسيط)



Section 2

شرح استخدام when/before/after

1- Before

We use **before** when the **first action** (in the main clause) happens *earlier than the second action*.

نستخدم قبل (before) عندما يحدث الحدث الأول (في الجملة الرئيسية) **ابرار** من الحدث الثاني.

- Example: I have a shower **before** I go to school.

أنا أستحم قبل أن أذهب إلى المدرسة: مثال.

- First Action (Main):** I have a shower. (الحدث الأول: أستحم)
- Second Action:** I go to school. (الحدث الثاني: أذهب إلى المدرسة)
- Order:** Having a shower happens **before** going to school. This is a daily habit.

الاستحمام يحدث قبل الذهاب إلى المدرسة. هذه عادة يومية: الترتيب.

2. When:

We use **when** when the two actions happen at **roughly the same time** or one action triggers the other.

عندما يحدث الحدثان في نفس الوقت تقريرياً أو عندما يكون (when) نستخدم عندما أحد الحدفين سبباً للأخر.

- Example: **When** Jameela gets home, she plays with her cat.

عندما تصل جميلة إلى البيت، تلعب مع قطتها: مثال.

- First Action:** Jameela gets home. (الحدث الأول: تصل جميلة إلى البيت)
- Second Action (Main):** She plays with her cat. (الحدث الثاني (الرئيسي): تلعب مع قطتها)





- **Order:** As soon as she gets home (at the same time or immediately after), she does this habit.

بمجرد وصولها إلى البيت (في نفس الوقت أو بعده مباشرة)، تقوم بهذه العادة: الترتيب

3. After:

We use **after** when the **first action** (in the main clause) happens *later than the second action*.

بعد الحدث الثاني (في الجملة الرئيسية) عندما يحدث الحدث الأول (**after**) نستخدم بعد

- **Example:** After Raed and his family have dinner, they watch TV.

بعد أن يتعشى رائد وعائلته، يشاهدون التلفاز: مثال

- **First Action:** Raed and his family have dinner.
- **Second Action (Main):** They watch TV.
- **Order:** Watching TV happens **after** having dinner. This is a common routine.

مشاهدة التلفاز تحدث بعد تناول العشاء. هذا روتين شائع: الترتيب

ملاحظة مهمة (Important Note)

In all these cases, we use the Present Simple in both parts of the sentence.

في كل هذه الحالات، نستخدم المضارع البسيط في كلا الجزئين من الجملة.

This is because we are describing habits and general routines.

هذا لأننا نصف عادات وروتينات عامة.



Section 3

Exercises

أكمل الجمل التالية (Complete these sentences):

1. I always check my phone _____ I wake up.

(أنا دائمًا أتفقد هاتفي _____ أستيقظ)

2. _____ my mother cooks, I set the table.

(_____ تطبخ أمي، أعد المائدة)

3. My brother studies _____ he comes home from school.

(أخي يدرس _____ يصل إلى البيت من المدرسة)

إجابات (Answers)

1. after (بعد أن)

2. When (عندما)

3. after / when (بعد أن / عندما)

